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GLASILO KERAMIČNE INDUSTRIJE LIBOJE-CELJE

25 let našega časopisa

Že iz naslova tega prispevka lahko 
razberete, da naš časopis letos 
slavi svoj srebrni jubilej. Ob tej 
priliki je prav, da se spomnimo 
pionirjev, ki so zaorali ledino na 
tem področju. Ko gledam prve iz
vode, ki jih imamo lepo vezane in 
shranjene, se mi nehote vtrne 
misel, kako skromni so bili začet
ki, pa ne v smislu vsebine, ampak 
v oblikovnem smislu. Ta naš časo
pis je imel ciklustirano prvotno ob
liko, bil pa je vsebinsko zelo 
bogat, obsežnejši, pa tudi bolj po
gosto je izhajal. No, da pa ne bi 
kdo zmotno menil, da je s kvar- 
talnim izhajanjem časopisa okr
njena samopravna pravica glede 
informiranosti, moramo povedati, 
da imamo sedaj mesečnik Informa
tor, ki pa ga v takratnem času ni 
bilo.
Ko takole prelistavam časopis, ki 
izhaja 25 let, ugotavljam, da so v 
njem zabeleženi vsi pomembnejši 
dogodki v naši delovni organizaci
ji, pa ne samo to, tudi vsi 
pomembni dogodki iz Liboj. Ta 
ugotovitev kaže na že večkrat 
poudarjeno ugotovitev, da delavci 
Keramične industrije Liboje resnič
no živimo s krajem Liboje ter, da 
smo za dosežene uspehe ponosni 
prav tako kot krajani. Prav tako pa 
smo ponosni na svoj časopis, ki 
letos slavi 25-letnico. Vsem do
sedanjim odgovornim urednikom 
in dopisnikom se ob tej priliki 
zahvaljujemo za sodelovanje, saj 
so mnogo pripomogli k temu, da 
so se najpomembnejši, mogoče 
celo zgodovinski dogodki redno 
zapisovali.

Zaključila bi z željo, da več sode
lujte s svojimi prispevki v našem 
časopisu. S plodnim sodelovanjem 
bo naš skupni časopis zanimivejši.

Vsem delavcem, upokojencem in drugim občanom 

čestitamo

PRAZNIK DELA - 1. MAJ

samoupravni organi in 
družbenopolitične organizacije
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DELNI POVZETEK IZ ČASOPISA 
DE ŠT. 1

Spoštujmo delo in dinar!
Pred nami je nemara najtežje leto v 
zadnjem pet oziroma šest-letnem 
obdobju. Ni najtežje le zaradi iz
jemno težkih gospodarskih razmer. 
Zelo težko bo tudi zategadelj, 
ker doseženi dohodek spričo veli
kih obveznosti, ki jih imamo do 
domačih in zlasti še tujih partner
jev, ne bo dovoljeval drugačne, kot 
izredno skrbne in pretehtane po
rabe. "Privoščiti” si česa, kot smo 
si doslej mnogokrat in v domala 
vseh okoljih znali, si letos prav go
tovo ne bomo smeli. Zato so 
seveda tudi naloge, ki si jih letos 
nalagamo, tako družba kot gospo
darstvo in družbenopolitične orga
nizacije in organi, zelo zahtevne in 
uresničljive le s polnim prizadeva
njem nas vseh.

Sindikati, kot eden od dejavnikov, 
so pri tem seveda še posebej 
odgovorni, da bomo v tem letu 
zastavljene naloge izpolnili in do
segli cilje. Doseganje ciljev je tem 
pomembnejše, ker je letošnje leto 
prelomno v uresničevanju srednje

ročnega programa družbenoeko
nomskega razvoja: zato bo letoš
nje odstopanje od začrtane poti še 
mnogo manjše, kot je bilo lani, 
oziroma ga sploh ne bi smelo biti. 
Sicer se nam bo v temeljih zamajal 
načrt družbenoekonomskega raz
voja v tem srednjeročnem obdob
ju. Nenehno delovanje za spre
membo odnosa so družbenoeko
nomskih razmer pri nas (kjer seve
da ne bodo odigrali samo sindikati 
svoje vloge, pač pa vse družbeno
politične sile) je nedvomno prav 
tako pomembno, kakor vse nepo
sredne akcije za izboljšanje gospo
darjenja in hitrejšega doseganja 
stabilizacije gospodarstva. Na ža
lost namreč preštevilni med nami še 
vedno niso doumeli, da nam gos
podarski položaj ne dovoljuje brez
brižnega odnosa do dela in delov
nih nalog, neodgovornosti pri 
sprejemanju odločitev in valitve 
odgovornosti na druge. Ne dovo
ljuje nam razsipanja dohodka. Vsi 
ti sicer tarnajo, kako jim osebni 
dohodki malo (in vse manj) zale

žejo, vendar pa kaj malo storijo za 
to, da bi v svojem delovnem ali 
bivalnem okolju zmanjšali stroške.
Doumeti bo na primer treba tudi v 
okoljih, ki skušajo svoje notranje 
gospodarske težave, kar naprej 
reševati z dviganjem cen, da je 
edina dolgoročno sprejemljiva re
šitev več in bolje delati, ter (rela
tivno) zmanjšati stroške proizvod
nje. To je ekonomska zakonitost 
vsega razvitega sveta, kamor sodi 
tudi Jugoslavija, vendar je mi ne 
priznavamo in ne spoštujemo, ker 
smo doslej lahko živeli in se razvi
jali na kredit. Torej je treba stabi
lizacijsko vedenje nujno sprejeti za 
vsakdanje "opravilo" v družbeno
političnem in akcijskem delovanju 
sleherne organizacije sindikatov.

Sama ekonomska prisila bo bržčas 
za nekatere še nekaj časa premalo, 
da bi se naučili spoštovati delo in 
dinar.

Boris Rugelj

Plan proizvodnje 1982
Plan proizvodnje delovne organiza- 401.074,000,— din vrednosti pro- 
cije 1982 predvideva 9% količinski izvodnje. Pregled plana proizvod- 
porast proizvodnje na 6350 t pro- nje po TOZD 
izvodov in 18% vrednosti na

TOZD Proizvodni program

ton vrednost proizvod.

KERAMIKA 2.700 300.849.000,—
PLOŠČICE 3.150 57.000.000,—
GRAFIT 500 43.225,000,—

Planiramo prodajo 6.350 t proizvo
dov za delovno organizacijo v vred
nosti 388.382.800,— din. Količin
sko se bi prodaja dvignila za 6%, 
vrednostno pa za 19%. Skupna 
vrednost izvoza znaša po planu

84.512.700,— din t.j. 54% več kot 
lani. Količinski plan izvoza znaša 
890 t, kar je 48% več kot lani. Pla
nirana vrednost uvoza je 
41.186,000,— din. Pregled plana 
prodaje po TOZD.

TOZD Proizvodni program
ton vrednost proizvod.

KERAMIKA 2.700 294.495,100,—
PLOŠČICE 3.150 53.580,000,—
GRAFIT 500 40.307.700,—

Število zaposlenih v letu 1982 se 
bo predvidoma povečalo za 1 % t.j. 
na 553 zaposlenih v delovni orga
nizaciji. TOZD KERAMIKA naj bi 
zaposlovala 381 ljudi, TOZD Plo- 
ŠČICE 25 ljudi, TOZD GRAFIT 17 
ljudi in DSSS 130 ljudi.

Storilnost na zaposlenega v delov
ni organizaciji kot celoti bo znaša
la 11.483 kg/zaposlenega t.j. 7% 
več kot lani, vrednostno 725.269 
din/zap. za 17% več kot lani.
V kolikor bodo vsi zastavljeni cilji 
doseženi brez večjih težav bomo v 
letu 1982 dosegli celotni prihodek 
v vrednosti din 396.657,7, — .
Dohodek bo po planu znašal 
205.799,9 to je 23% več kot lani. 
Za 26% se bo povečal čisti doho
dek. Masa sredstev za BOD bo 
znašala 122.029,6 din, to je 36% 
več kot lani, za sklade pa nam bo 
ostalo 41.839,2 din sredstev t.j. 
za 4% več kot lani. Po planu bi 
nam za delovno organizacijo kot 
celoto ostalo 4.318,5 din sredstev 
za sklad skupne porabe. Po TOZD
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bi delitev teh sredstev izgledala 
takole:

din
TOZD KERAMIKA 2.562,7
TOZD PLOŠČICE 178,—
TOZD GRAFIT 122,8
DSSS 1.455,—

Na področju investicij v letu 1982 
predvidevamo za delovno organi
zacijo:
— izgradnjo delavske restavracije
— nakup počitniškega doma
— nabava rezalca gline
— nabava stružnice in ostale 

manjše opreme.

V okviru investicijsko vzdrževalnih 
del bomo zamenjali tlak v livarni II, 
zamenjali okna na livarnah, opravi
li fasado, popravili in preuredili 
staro gmoto, popravili strehe na 
nekaterih stavbah, preuredili mo- 
delarno, preuredili nekaj stružnic v 
strugami itd. Tatjana Novak

Pregled porabe energije in vode v letu 1981
Preglednica primerjave leta 1981 napram 1980. letu

Celotna proizvodnja 
Poraba plina PB 
Poraba elektrike 
Poraba vode

1980 1981 +_ %

5.759,8 t 15.818,9 t + 59,1 t + 1
2.338,2 t 2.356 t + 18,2 t + 0,77

1.501.600 kw 1.504.800 kw + 3.200 kw + 0,21
61.664 m3 47.085 m3 — 14.579 m3 — 30,9

Iz preglednice je razvidno, da pri 
porabi plina PB in elektrike nismo 
kaj prida privarčevali, čeravno smo 
izolirali peč št. IV. in V. Govorili 
smo skoraj na vseh sestankih, 
zborih, zapisali v stabilizacijskem 
programu o varčevanju z energijo, 
kljub temu nam ni uspelo privar
čevati večje količine. Res je, da je 
bila lanskoletna zima precej dolga,

Volitve 1982
V mesecu februarju in marcu smo volili 
naše delegate na najodgovornejše funkci
je, s tem smo jim dali priznanje za doseda
nje delo in izkazali zaupanje v bodoče.

Na nivoju delovne organizacije so bili 
izvoljeni v DS DO:

1. Babič Karolina
2. Burjan Frančiška
3. Dimeč Antonija
4. Golavšek Albina
5. Grm Anica
6. Hafner Nada
7. Mešič N ura
8. Obreza Anton
9. Pinter Darko

10. škrlin Stanko
11. Slak Damjan
12. Tomašič Vlado
13. Avsec Jože
14. Breči Katica
15. Hrvatin Jože
16. Jevševar Pankrac
17. Vrabec Janko
18. Zeme Jožefa
19. Jurak Anton
20. Ošlak Janez

V izvršilne organe na nivoju Delovne orga
nizacije so bili izvoljeni:

saj je trajala do maja meseca.
Ker občasno nismo imeli surovin, 
polproizvodov, repromateriala, bi 
vseeno morali z energijo bolj 
varčno ravnati. Naša poraba goriva 
znaša 0,40 kg plina za 1 kg proiz
vodov. 0,26 kw za 1 kg proizvoda 
in 8,09 I vode za 1 kg proizvoda. 
V tem je upoštevana potrebna top
lota za sušenje izdelkov, ogrevanje

Odbor za delitev OD In sredstev skupne po
rabe
1. Feldin Ivanka
2. Breč Franc
3. Brekalo Alojzija
4. Novak Angelca
5. Videc Milan
6. Ošlak Janez
7. Zeme Jožefa
8. Vrabec Janko

Časopisni svet
1. Feldin Janez
2. Žerjav Danica
3. Rehar Emil
4. Škrlin Stanko
5. Zupan Drago
6. Nedelko Ignac
7. Kisling Karel
8. Guberac Pejo
9. Krk Gabrijela

Odbor za družbeni standard

1. Maček Marija
2. Simone Berta
3. Kotnik Majda
4. Erjavec Vinko
5. Tomažič Janez

prostorov in voda za sanitarije, kar 
pa je vseeno previsoko.
Še naprej ostaja naša osnovna 
naloga varčevati z energijo in 
vodo, ker bo tega vedno manj na 
razpolago in vedno dražje bo.

Tehnična služba
dipl. ing. Bauer Venceslav

6. Traven; ak Matjaž
7. Zemljak Martin
8. Pečovnik Ladislava

Komisija za Inventivno dejavnost
1. Urisek Dimitrij
2. Mastnak Sonja
3. Golavšek Adela
4. vsi predsedniki komisij TOZD in DSSS

Komisija za prevzem novih Izdelkov
1. Tilinger Franjo
2. Bauer Venceslav
3. Urisek Dimitrij
4. Kač Iva
5. Turk Forto
6. Muzlovič Ljudmila
7. Vodeb Stanko
8. Germadnik Vili
9. Ramšak Marjan

Komisija za odlikovanje
1. Kotnik Majda
2. Čretnik Jerica
3. Zemljak Martin
4. Nedelko Ignac
5. škrlin Stanko

3



Komisija za uresničevanje ZZD
1. Bauer Venceslav
2. Ancelj Janez
3. Krk Jelka
4. Kačič Oton
5. Ramšak Marjan
6. Turk Porto
7. Čretnik Jerica
8. Kotnik Majda
9. Oblak Majda

Komisija za odprodajo In ocenjevanje druž
bene Imovine pri povzročeni škodi:

1. Toplak Ivan
2. Žagar Miro
3. šanca Albin
4. Virant Roman
5. Turk Porto

V DS TOZD Keramika so bili izvoljeni:

1. Breč Franc
2. Hrvatin Irena
3. Kotar Štefka
4. Kranjc Albert
5. Maček Marija
6. Marko Igor
7. Mejavšek Jožica
8. Novak Branko
9. ROm Maks

10. Simone Berta 
11: Škrlin Danica
12. Štefančič Olga
13. Vipotnik Majda
14. Žerjav Danica
15. Zatler Martina

V izvršilne organe TOZD Keramika so bili 
izvoljeni:

Odbor za delitev sredstev OD in skupne 
porabe

1. Grum Rudi
2. Gluhak E Ilca
3. Sanda Silvestra
4. Krk Rudi
5. Muzlovlč Milica
6. Murkovič Ljubica
7. Grum Marija
8. Pere Marija
9. Zupanc Franc

10. Rom Jože
11. Hrvatin Irena

Odbor za kadre
1. Novak Anica
2. Babič Karolina
3. Narberger Marija
4. Rihter Jožefa
5. škrlin Betka
6. Kveder Ivan
7. Golavšek Karolina

Odbor za Inventivno dejavnost
1. Grum Rudi
2. Simone Berta
3. Podlesnik Albin
4. Čretnik Jerica
5. Kokol Zofija

Kosija za varstvo pri delu
1. Čretnik Jerica
2. Štorman Marjan
3. Breč Franc

Komisija za stanovanjske zadeve
1. Simone Berta
2. Maček Martina
3. Brimen Pavla

4. Kolar Silva
5. Neuhold Josip

V organe organizacije sindikata so bili 
izvoljeni:

V izvršilne organe TOZD Ploščice so bili 
izvoljeni:

Odbor za delitev OD In sklada skupne 
porabe:

1. Zeme Jožefa
2. Lukež Zdenko
3. Ptičar Drago
4. Kašič Silva
5. Vrabec Janko

Odbor za Inventivno dejavnost
1. Krk Gabrijela
2. Ptičar Drago
3. Novak Vlado

Odbor za kadre
1. Kašič Silva
2. Bohte Ljubica
3. Likež Zdenko 
4 Vrabec Janko
5. Zeme Jožefa

Komisija za varstvo pri delu
1. Novak Vlado
2. Zemljak Martin
3. Vrabec Janko

Komisija za stanovanjske zadeve
1. Vrabec Janko
2. Pečovnik Ladislava
3. Kroflič Ivanka

V izvršilne organe TOZD Grafit so bili 
izvoljeni:

Odbor za delitev OD In sredstev sklada 
skupne porabe

1. Džudarič Marko
2. Tomažič Janez
3. Videc Milan
4. Ošlak Janez
5. Pečnak Franc

Odbor za Inventivno dejavnost
1. Nedelko Ignac
2. Jurak Anton
3. Kisling Karel

Odbor za kadre

1. Boičevič Ivan
2. Švent Stanko
3. Ošlak Janez
4. Nedelko Ignac
5. Kisling Karel

Komisija za stanovanjske zadeve
1. Tomažič Janez
2. Videc Milan
3. Boičevič Ivan

Za predsednika zbora delovnih ljudi je bil 
izvoljen Nedelko Ignac, za namestnika 
predsednika pa Ošlak Janez.

Na nivoju delovne skupnosti skupnih služb 
so bili izvoljeni v DS DSSS:

1. Brekalo Alojzija
2. Deželak Zdenka
3. Kač Ivana
4. Kveder Leonida
5. Menček Janez
6. Rus Marija
7. Tominšek Metka
8. Vodovnik Vinko
9. Zupan Drago

V izvršilne organe pa so predlagani nasled
nji kandidati za DSSS:

Odbor za kadre

1. Tominšek Metka
2. Avsec Jože
3. Jevševar Pankrac
4. Brekalo Alojzija
5. Goršek Betka
6. Gorenjak Milan
7. Kovač Helena

Odbor za delitev OD In sredstev skupne 
porabe

1. Mlinarič Anton
2. Vodovnik Vinko
3. Hrvatin Jože
4. Matek Franc
5. Pilih Jožica
6. Veselinovič Ana
7. Krajnc Zinka
8. Jurak Anton
9. Kač Iva

Odbor za Inventivno dejavnost

1. Avsec Jože
2. Zupan Drago
3. Novak Angela
4. Hrvatin Jože
5. Deželak Zdenka

Komisija za varstvo pri delu
1. Hrvatin Jože
2. Špacapan Zlatko
3. Haladea Marjan, st.

Komisija za stanovanjske zadeve
1. Kotnik Majda
2. Adrinjek Martin
3. Goršek Elizabeta
4. Gothe Cirila
5. špajzer Dragica

Izvoljeni kandidati za delegate družbeno
političnih skupnosti in zbor združenega 
dela

I. Izobraževanje

1. Baloh Jože
2. Cokan Nada
3. Feldin Elza
4. Feldin Ivanka
5. Maček Zlatko
6. Kuzman Alojzija
7. Pilko Martina

II. Otroško varstvo
1. Baloh Ana
2. Breči Ida
3. Deršek Hilda
4. Kolar Silva
5. Križnik Metka
6. Lukež Zofija
7. Travenšek Cvetka
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III. Raziskovalna dejavnoat
1. Kovač Franc
2. Križnik Konrad
3. Kroflič Mihael
4. Sanda Silvestra
5. Srebot Angela
6. Šanca Albin
7. Šlak Janja

IV. Kultura

1. Ašenberger Vlasta
2. Baloh Marjana
3. Feldin Janez
4. Jagič Rajko
5. Kralj Štefanija
6. Neuhold Josip
7. Vrabec Ana

V. Telesna kultura
1. Dolenc Vlasta
2. Egerlič Milica
3. Guček Celestina
4. Hrvatin Irena
5. Kokol Martin
6. Pinter Nevenka
7. Širše Gregor

VI. Pokojninsko zavarovanje

1. Breč Franc
2. Jurak Fani
3. Menčak Marija
4. Tomažič Marija
5. Videc Marjan
6. Vodeb Matilda
7. Železnik Ida

VII. Zdravstvo
1. Centrih Alojzija
2. Klavžar Štefanija
3. Rihter Martina
4. Podlesnik Albin
5. Šuster Silva
6. Vindnjevič Dušan
7. Zakljšek Alenka

Vlil. Socialno varstvo

1. Breč Neža
2. Lope rt Ana
3. Planinšek Brigita
4. Muhedlnovič Brigita
5. Sevnik Frida
6. Škrlin Lado
7. Vindiš Vera

IX. Zaposlovanje
1. Dosedla Rafael
2. Korelc Zinka
3. Pečnik Viktorija
4. Plovder Romana
5. Rihter Marjan
6. Zupanc Ivanka
7. Žerjav Danica

X. Stanovanjsko izgradnjo

1. Komerički Olga
2. Kveder Ivan
3. Metelko Slavko
4. Pernovšek Cecilija
5. Štorman Marjan
6. Tomašič Marija
7. Tepeš Marija

Delagacija za zbor združenega dela TOZD 
"KERAMIKA” Liboje

1. Džudarič Blaž

2. Maček Marija
3. Muzlovič Ljudmila
4. Simone Berta
5. Toplak Ivan
6. Videc Marija I
7. Zeljak Anica

Izvoljeni kandidati za delegate 
družbenopolitičnih skupnosti in 
zbor združenega dela:

Delegacija SIS ”DS SS” Liboje

1. Avsec Jože
2. Baloh Marija
3. Džerkeš Ana
4. Ebner Ivanka
5. Germadnlk Vili
6. Kveder Milan
7. Lukež Alenka
8. Oblak Angela
9. Pajtak Fanika

10. Pižmoht Bruno
11. Rus Jože
12. Špacapan Zlatko
13. Špajzar Dragica

Delegacija za zbor združenega 
dela "DSSS” Liboje:

1. Črešnovar Janez
2. Gorenjak Milan
3. Haladea Marjan
4. Koštomaj Irma
5. Mastnak Sonja
6. Pilih Jožefa
7. Rojc Marija

Delegacije SIS TOZD "Ploščice” Liboje

1. Brezlan Vera
2. Feldin Ana
3. Leljak Nevenka
4. Guberac Pejo
5. Kašič Silva
6. Krk Jelka-Gabrijela
7. Kroflič Ivanka
8. Lukež Zdenko
9. Marko Marija

10. Neuhold Stjepan
11. Ptičar Dragotin
12. Trifundža Rajko
13. Verdev Zvonka

Delegacija za zbor združenega dela 
TOZD "Ploščice” Liboje
1. Bohte Ljubica
2. Brezlan Ciril
3. Mačinkovič Jovo
4. Novak Vladimir
5. Pečnak Milan
6. Petek Stanko
7. Zeme Jožefa

V TOZU D Grafit so vsi delegati delegacije
1. Pernovšek, namestnik pred. deleg. zbora 

združenega dela
2. Jenak Anton ml., predsednik zbora zdru

ženega dela
3. Videc Milan, predsednik deleg. SIS
4. Bolčevič Ivan, namestnik predsednika de

leg. SIS

Konferenca sindikata
1. Matek Franc
2. Šanca Albin
3. Baloh Marinka
4. Hrvatin Sonja
5. Podlesnik Albin
6. Maček Martina
7. Pinter Nevenka

8. Lukež Fani
9. Vipotnik Majda

10. Brumen Pavla
11. Uplaznik Marija
12. Pere Marija
13. Kolar Dragica
14. Pečnak Milan
15. Bolčevič Ivan

Nadzorni odbor
1. Veselinovič Ana
2. Hrvatin Jože
3. Simone Berta

TOZD Grafit
1. Lednik Jože, predsednik
2. Nedelko Ignac, sekretar
3. Pečnak Franc, nam. preds.

IO OOS TOZD Keramika
1. Toplak Ivan, predsednik
2. Novak Drago, nam. predsed.
3. Videc Marjan, sekretar
4. Narberger Marija
5. Babič Karolina
6. Povše Zlatka
7. Križnik Konrad
8. Grm Marija
9. Zupan Franc

IO OSS DSSS
1. Selič Danijel, predsednik
2. Rojc Marinka, nam. predsed.
3. Lukež Alenka, sekretar
4. Knez Bojana
5. Žikič Zdenka
6. Gothe Cirila
7. Kač Ivana
8. Goršek Betka
9. Tominšek Metka

TOZD Ploščice
1. Novak Vlado, predsednik
2. Neuhold Štefan, nam. preds.
3. Krk Jelka, sekretar

Vsem novoizvoljenim oz. imeno
vanim želimo čimveč delovnih 
uspehov rjri bodočem delu.

OM

Pogled na gradbišče novega obrata 
družbene prehrane
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Občni zbor IGD Keramične industrije Liboje
Kot vsa leta nazaj, tako smo se 
tudi letos meseca februarja zbrali v 
prostorih gasilskega doma, da 
pogledamo in ocenimo delo naše
ga društva v preteklem 1981. letu. 
Na žalost se nismo mogli pohvali
ti, da v preteklem letu ni bilo 
rdečega petelina v našem kolekti
vu, nasprotno po malomarnosti ali 
neprevidnosti delavcev, nas je 
drugega avgusta ob polenajstih 
ponoči prebudil glas sirene, kateri 
ne naznanja nič prijetnega in 
dobrega. Kljub pozni uri smo 
skoraj vsi gasilci prihiteli na kraj 
požara in pomagali z gašenjem. 
Gasili so še delavci iz nočne izme
ne, katerim gre tudi precejšnja zah
vala, da ni bilo še večje materialne 
škode. Lanskoletni prikaz, kako se 
ravna z ročnimi gasilskimi aparati 
se je bogato obrestoval. Mogoče je 
bil ta požar v garderobi gmote prvi 
resni izpit za delavce predornih 
peči, saj so ravno z ročnimi aparati 
omejili požar.
Med poletnimi meseci smo imeli 
sorazmerno veliko vaj, kljub temu 
ugotavljamo, da še premalo prak
tično vadimo. Zavedati se mora
mo, da vaja dela mojstra. Želim, 
da bi vsi, kateri so že ali se bodo 
odločili in prišli med nas gasilce, 
naj bodo gasilci s srcem ne samo 
na papirju. Tovariši gasilci, zave
dajmo se, kaj nam je dal naš 
kolektiv v preteklem letu. Upam si 
trditi, da ni industrijskega ali pro
stovoljnega gasilskega društva, 
kateri bi v enem letu dobili take 
milijone kot smo jih mi. Z velikim 
razumevanjem naših vodilnih po
sebno direktorja tovariša Tilinger- 
ja, tov. Godlerjeve, tov. Mateka, 
ing. Baverja in drugih, kateri so 
soodločali, da smo dobili res pre
potrebne prostore, prenovljen 
kombi, cel dom v ploščicah, nove 
stole, garderobne omare in še 
stvari, za katere je bilo treba 
odšteti lepe denarce. Tudi ploščice 
za tla bomo nabavili in ne bodo 
poceni. Zakaj sem vse to omenil?
Samo zato, da si vsak izmed nas 
spomni obveznosti in dolžnosti, 
da bomo v bodoče še bolj vestno 
in marljivo delali. Ne smemo in ne 
moremo dopustiti, da bi ljudje 
kateri nam zaupajo, izgubili za
upanje v nas gasilce. Zavedajmo 
se, če pride do najhujšega, smo 
prvi in v naši okolici edini, da re
šujemo, kar se še v takih trenutkih 
rešiti da. Res je, da je skoraj vsak 
naš delavec usposobljen preprečiti
6

vsak začetni požar, vendar nas to 
ne sme uspavati, nasprotno, še 
bolj vestno se moramo usposablja
ti na vajah.
Na občnem zboru smo izvolili tudi 
vodstvo društva za poveljnika Jo
žeta Rusa, za namestnika poveljni
ka Vinkota Vodovnika, za predsed
nika Antona Mlinariča in za tajnika 
Ivana Godlerja. Sprejet je bil tudi 
sklep oziroma želja, da se ustanovi

Misel o ustanovitvi ženske gasil
ske čete v naši delovni organiza
ciji je prisotna že vrsto let nazaj, 
vendar odločilnega koraka, ki bi 
zabeležil premik v pozitivno smer 
še ni bilo.
Na občnem zboru industrijske ga
silske čete dne 12. 2. 1982 je ing. 
Venčeslav Bauer ponovno izrazil 
željo, ki pa ne izhaja samo iz želje, 
marveč potrebe današnjega časa, 
ki izvira iz pravice in dolžnosti 
varovanja družbenega premoženja 
preventivno pred požarom oziroma 
samim požarom.
Da bi vzbudili interes naših zapo
slenih žena za to zvrst rekreacije, 
smo se odločili, da vzpostavimo 
kontakt z že obstoječimi gasilski
mi četami v občini, ki jih ni malo, 
saj jih obstoja kar enajst.

ženska desetina. Zato vse žene in 
dekleta, katere ste v neposredni 
bližini tovarne, pogumno stopite v 
vrste gasilskega društva. Vse in
formacije dobite in tudi prijavite se 
lahko pri tov. Majdi Kotnik-ovi.

Z gasilskim pozdravom
NA POMOČ

Tone Mlinarič

Rek, da je vsak začetek težak, velja 
tudi za področje gasilstva. Zato 
sva se s tovarišem Francom Mate- 
kom odločila, da obiščeva DO Ju- 
teks, ki naju naj bi seznanil z 
vsemi problemi v dobi ustanavlja
nja njihove ženske gasilske dese
tine, ter da bi nama te izkušnje 
pripomogle prebroditi začetne te
žave.

V razgovoru sta sodelovala stroj
nik ženske gasilske čete tov. Ma
rinka Cokan in poveljnik ženske 
gasilske čete tov. Ivan Cokan.
Kramljanje je bilo prijetno. Pa še 
nekaj moram bralcem tega članka 
pojasniti, da ne bi bilo pomote in 
kar je golo naključje, da imata oba 
najina sogovornika enaka priimka 
in si nista v sorodu niti nista mož 
in žena, edino kar imata skupnega

Ženska desetina s poveljnikom v OZD Juteks

Ustanovitev ženske gasilske čete 
v naši DO



Vaje spretnosti, pri sestavljanju gasilskih cevi

pa je to, da sta oba zelo vneta ga
silca.

Vprašanje: Gasilska društva obsta
jajo že vrsto let. V njih deluje ve
činoma tako imenovani močnejši 
spol. Kaj je vaša DO oziroma po
sameznika vzpodbudilo, da ste pri
čeli razmišljati in seveda tudi usta
novili žensko gasilsko desetino?

Odgovor: Tov. Ivan Cokan: V želji 
da si izpolnim znanje na področju 
požarne varnosti, sem se udeležil 
počastniškega tečaja in ga uspeš
no končal. Leto dni sem nato de
loval v naši gasilski četi, vendar 
me je stalno morila misel, da bi 
tudi naša DO bila zmožna organi
zirati in imeti žensko gasilsko 
četo. Pričel sem z agitacijo pred 
približno štirimi leti in uspel.
Vprašanje: S kakšnimi problemi 
ste se v dobi ustanavljanja ubada
li?
Odgovor: Tov. Ivan Cokan: Prišli 
smo na prvo vajo in že so se začeli 
problemi. Ni bilo vseh, ki so se 
prijavile, vendar dovolj, da smo 
pričeli z vajo. Že med samo vajo pa 
so nekatere izgubile veselje. Pa ne 
samo to, še več vzrokov je vpliva
lo, da so odstopale. Med najbolj 
oprejemljivim je bilo vsekakor tudi 
neugodno počutje žena, da jih kdo 
opazuje pri izvajanju vaj. Odločili 
smo se, da vaje organiziramo v 
vasi Vrbje. Tam so se naučile tudi 
vseh osnovnih spretnosti potreb
nih za delo desetine. Z znanjem je 
rasla tudi samozavest. Sedaj nas 
ne motijo več opazovalci naših vaj. 
Kasneje smo se morali boriti za 
številčni nivo desetine. Kajti več
krat se nam je pripetilo, da smo 
morali vajo izvesti z nepopolno 
zasedbo, kar je seveda vplivalo na 
kvaliteto in čas izvedbe vaje. Ven

dar pa moram reči, da zadnje leto 
teh problemov nimamo več, ter da 
je delo naše ženske desetine že 
utečeno. Za vse žene smo takoj že 
v samem začetku nabavili delovne 
obleke, medtem ko ima paradno 
samo podčastnik.
Vprašanje: Na kakšne ovire so 
žene gasilke pri usposabljanju 
naletele, tako v DO, kot tudi doma, 
kajti še do nedavnega, pa še ver
jetno tudi danes je prisotno mišlje
nje, da naj bi bil gasilec samo 
močnejši spol?
Odgovor: Tov. Marinka Cokan: 
Vse, ki smo se prijavile in tudi 
vzdržale do danes, niti pomislile 
nismo, da naj bi bil gasilec samo 
moški. Prav nasprotno, v naši de
lovni organizaciji je obstojal velik 
interes za ustanovitev ženske ga
silske čete, zato se nas je tudi v 
začetku toliko prijavilo. Toda na 
osip in težave, ki so nas čakale 
smo morali računati, kajti vse ne 
gre vedno gladko. Vsepovsod smo 
naletele na razumevanje in glede 
tega sploh nimamo problemov.

Vprašanje: Kaj vas je pritegnilo 
tov. Marinka, da ste se odločili, da 
postanete gasilka?
Odgovor: Mož je gasilec, moji od
ločitvi da pristopim k ženam gasil
kam pa ni nasprotoval, temveč me 
je celo vzpodbudil, tako sem po
stala gasilka. Ker pa gre vedno v 
dvoje lažje, sem za seboj pritegnila 
tudi sodelavko Anico, ki se skupaj 
redno udeležujeva vaj.

Vprašanje: Opravljate kakšno funk
cijo v četi?

Odgovor: Tov. Marinka: Opravljam 
delo strojnika v desetini, dajem 
povelja ostalim gasilkam. Motorka 
je vedno pred našo uporabo pre

gledana, za kar poskrbijo naši 
moški gasilci.
Vprašanje: Koliko prostega časa 
vam vzame članstvo, koliko vaj 
imate mesečno in kakšna je delitev 
dela na sami vaji?

Odgovor: Tov. Marinka: Za vsako 
vajo porabimo največ dve uri, 
vštevši odhod od doma in nazaj. 
Imam dva sina, osem in šest let 
stara in pravita, da bosta tudi ga
silca. Večkrat me spremljata na 
vaje, po vajah pa jima je v največje 
veselje, če nam smeta pomagati 
pri pospravljanju orodja. Zadnji 
čas imamo vaje bolj poredko, če 
pa se pripravljamo za kakšno 
tekmovanje pa tudi po dvakrat te
densko, pač po potrebi. Že dalj 
časa se pogovarjamo o letnem pro
gramu - planu vaj, ki je v pripravi 
in gaje potrebno samo še sprejeti. 
V tem planu predvidevamo, da 
bodo vaje konstantno dvakrat na 
mesec, po potrebi pa tudi večkrat. 
Kar se tiče same delitve vaj, pa se 
v glavnem pripravljamo na tekmo
vanja. Kajti v slučaju požara so po 
obratih vse ženske usposobljene, 
da pogasijo začetni požar.

Ali je vse pripravljeno? Vodo lahko 
takoj odpremo! To nam govorijo 
pogledi trojke pri hidrantu

Vprašanje: Kakšen je občutek žene 
gasilke?
Odgovor: Tov. Marinka: Vaje so mi 
v največje veselje, na njih se spro
stim, razigram, ter za trenutek po
zabim na svoje vsakdanje skrbi, ki 
jih imam kot delavka v tovarni in 
mati oziroma žene doma.

Vprašanje: Kje vse ste sodelovali, 
ali se povezujete z drugimi gasil-
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Garderobni prostori za moške
skimi ženskimi četami v občini, 
kakšno je to povezovanje itd.?

Odgovor: Tov. Marinka: Stikov z 
ostalimi gasilskimi četami v občini 
nimamo, pa tudi vzpodbud za 
kakršnokoli obliko sodelovanja 
med ženskimi četami ni bilo niti iz 
naše strani, niti ne iz katere obsto
ječe, tu je čutiti praznino. V letu 
1981 smo se udeležili občinskega 
tekmovanja v Vinski gori. Sodelo
vale smo v akciji ”NNNP 81” in 
srečanja ženskih "ekip” na Šmig- 
lovi zidanici, ki je imel manifesta- 
tivni značaj.

Vprašanje: Kako gledajo na vas, 
moški gasilci, vam pomagajo 
prebroditi ovire, če na njih naleti
te?

Odgovor: Tov. Marinka: S strani 
močnejšega spola smo deležne 
vsestranske podpore in pomoči. 
Dokaz za to je tudi, da ima naša 
ženska desetina moškega za po
veljnika. V planu smo imeli že 
skupne vaje, vendar do realizacije 
le-teh ni prišlo, pa saj še ni pre
pozno.

S tem odgovorom smo zaključili 
tako imenovani uradni del razgo
vora, ki je potekal v prijetnem pri
jateljskem vzdušju, za kar sva 
dolžna zahvalo tudi tov. Jožetu 
Keku. Z njegovo pomočjo smo 
organizirali objavljeni razgovor.
Upava, da bo članek le našel ozi
roma zainteresiral dovolj žena naše 
DO, ki so se pripravljene vključiti 
in aktivno delovati kot gasilke, s 
tem pa tudi omogočile ustanovitev 
že dolgo željene ženske desetine.

Majda Kotnik

Stanje garderobnih omar, raztre
senih po vseh oddelkih in kotih 
nam je bilo dobro znano. Nudile 
niso razveseljive slike. Bile so zvi
te, imele odtrgana obešala, tečaje 
in še bi lahko naštevali. Dovolj je 
bilo, daje uporabnik pozabil ali iz
gubil ključ od omarice in že smo 
lahko videli zvita vrata in sledove 
udarcev kot posebna vrsta dekora
cije. Skratka, odnos do omaric je 
bil vse prej kot primeren Da bi se 
stanje v vezi z garderobnimi oma
ricami in garderobo nasploh iz
boljšalo, so bili najprej urejeni gar
derobni prostori za ženske, v pro
storih kjer je bilo prej skladišče 
tehničnega materiala in skladišče 
gotovih izdelkov. Menim, da je s to 
preureditvijo vprašanje garderob
nih prostorov za ženske rešeno.
Prostori stare garderobe za ženske 
so bili v letu 1980 preurejeni v mo
ško garderobo. Kopalnica, umival
nica, sanitarije in prostora z oma
ricami predstavljajo funkcionalno 
zaključno celoto. V dveh prostorih 
je postavljenih 126 pločevinastih 
omaric, nabavna vrednost malo 
manj kot 22 starih milijonov dinar
jev. Ker denarja za omarice ni 
poslal "stric iz Amerike”, ampak je 
bilo treba sredstva zanje ustvariti s 
prizadevnim delom, nam ne sme 
biti vseeno, kako dolgo se bodo 
lahko uporabljale. Tudi miselnost, 
da je za red in čistočo zadolžena 
samo čistilka, je treba čimprej od
praviti. Garderoba bo ostala takšna 
kot je sedaj, le s skupnim priza
devanjem za red in čistočo ter 
pravilnim ravnanjem z omaricami 
in vgrajenimi napravami vodovod

ne instalacije (pipami, ventili, 
prhami).
Naj vse, ki uporabljajo moško gar
derobo, spomnim na sprejet dogo
vor v zvezi s povzročeno škodo. 
Doma pozabljen ali izgubljen ključ 
ne bo nobeno opravičilo za nasilno 
odpiranje omaric.
Vsak poškodovan del omare bo na 
stroške povzročitelja zamenjan z 
novim. Ena nova omarica stane 
nekaj nad 170 starih tisočakov. Vsi 
se še spominjamo požara v mali 
garderobi oddelka gmote, čeprav 
je bil požar ob pohvale vredni pri
zadevnosti delavcev nočne izmene 
pogašen, je nastala škoda v vred
nosti nad 20 starih milijonov din. 
Verjetno je to vsem dovolj razum
ljiv razlog, zakaj kajenje in 
uporaba ognja v prostorih garde
robe ni dovoljena. V omarice naj 
se ne shranjujejo materiali, ki bi 
lahko povzročili samovžig, pred
vsem so tu mišljene razne mastne 
krpe. Morebitni požar v novi gar
derobi bi povzročil veliko večjo 
materialno škodo. MF
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Rubrika predstavljamo vam
Na uredniškem odboru sta bila iz 
kuverte matičnih številk izžrebana 
tov. Marija Jagič, delavka v oddel
ku razvrščevalnica in tov. Karli Šte
fančič, delavec v strojni delavnici.
Ker je tov. Jagič odklonila razgo
vor, vam predstavljamo samo ene
ga izžrebanca.
Tov. Karli Štefančič se je rodil 7.
11. 1955 v Celju, kot sin
matere Olge, delavke zaposlene od 
leta 1950 v naši delovni organiza
ciji in očeta mizarja.
Vso otroštvo je Karli preživel v Ka- 
sazah ob reki Savinji. Takrat še Sa
vinja ni bila deležna tako izrazitega 
onesnaževanja, kot je to danes. 
Zelo prijetne so bile ure, ki jih je 
igraje preživel v toplih poletnih 
mesecih v vodi in na soncu.
Vendar se je brezskrbno otroštvo 
kmalu končalo, moral je v šolo.
Osnovno šolo je obiskoval v Pe
trovčah in Žalcu. Po obveznem šo
lanju je bilo težko najti ustrezno 
učno mesto. Po dolgem in vztraj
nem iskanju se je očetu le posre
čilo najti obrtnika, ki ga je bil pri
pravljen vzeti v uk. Tako si je prak
so za poklic ključavničarja prido
bil pri obrtniku Jožetu Šaleju, 
medtem ko je moral vajensko šolo 
obiskovati na metalurško šolskem 
centru v Štorah. Uk je trajal tri 
leta.
Prva zaposlitev je bila pri obrtniku, 
kjer se je izučil. Po treh letih 1. 3. 
1978 se je zaposlil v naši delovni 
organizaciji in bil razporejen za 
opravila del in nalog vzdrževalca 
proizvodnih naprav v oddelku gmo
ta.
Je poročen, oče triletnega sinka in 
stanuje na Polzeli.

Vprašanje: Ste zadovoljni z delom, 
ki ga opravljate in s poklicem, ki 
ste se ga izučili?

Odgovor: Proizvodnja gmote je od
delek v katerem se pripravlja os
novna surovina za naše proizvode, 
zaradi tega morajo biti stroji vedno 
brezhibni in v pogonu. Čeprav so 
pogoji dela dokaj težki, mi je v 
veliko zadovoljstvo, če napako s 
kolegom, sva namreč dva, odstra
niva v najkrajšem času, da lahko 
delo spet nemoteno poteka. Smo v 
dobi renovacije v tem oddelku, kjer

prestavljamo stroje v tak položaj, 
ki bi najbolj odgovarjal najboljši 
sinhronizaciji dela. V primeru večje 
okvare nama priskočijo na pomoč 
še drugi vzdrževalci.
Kar pa se tiče samega poklica, pa 
moram reči, da si ga nisem sam 
izbral, po drugi strani pa sem 
takrat bil premlad, da bi lahko o 
tem sam presojal. Oče je vztrajal 
in iskal uk zame in tudi uspel, 
postal sem ključavničar. V delo in 
poklic sem se vživel ter ga z zado
voljstvom opravljam in mi ni žal.

Vprašanje: Kakšno je stanje zaloge 
materiala v skladišču tehničnega 
materiala, ki ga potrebujete za 
odpravo napak?

Odgovor: Še kolikor toliko zado
voljivo. Klinastih jermenov imamo 
vedno dovolj na zalogi, vendar 
tistega, ki ga trenutno potrebuješ, 
pa največkrat ni. Občasno zmanjka 
tudi kak kroglični ležaj, ki pa se 
nabavlja po potrebi takoj. Medtem, 
ko ostalih problemov ni.

Vprašanje: Kako se počutite v svo
ji delovni sredini?

Odgovor: S sodelavci se dobro 
razumem in nimam problemov.

Vprašanje: Na katerem področju 
delujete oziroma ste delovali kot 
mladinec in kako ocenjujete delo 
mladih v naši DO in KS?

Odgovor: Kot član mladinske orga
nizacije sem stik z mladino v KS iz
gubil takrat, ko sem se poročil in 
se preselil iz Kasaz na Polzelo. 
Tudi v sami DO mladina ni pove
zana in nedeluje tako, kot bi sicer 
lahko.
Do sedaj sem kot mladinec v naši 
delovni organizaciji sodeloval na 
keramičnih igrah, ki so bile v Kl- 
KINDI, Prijedorju in Sanjskem mo
stu. Sodeloval sem v disciplinah: 
šahu, pikadu in v kegljanju. Največ 
uspeha smo ekipno imeli pri keg
ljanju v Kikindi, kjer smo osvojili 
il. mesto.
Na sploh pa sem mnenja, da je 
premalo sodelovanja med mladin
sko organizacijo in ostalimi druž
benopolitičnimi organizacijami. Po 
drugi strani pa tudi mi ne naredi
mo dovolj, da bi bilo naše delo 
boljše.

Vprašanje: Na katerem področju 
samoupravljanja delujete?

Odgovor: Zaenkrat še nisem bil ka- 
drovan za kakršnokoli samouprav
no funkcijo.

Vpraša- ,e V katerih DPO c Iujete 
oziroma član ste?

Odgovor: Sem član SZDL, Sl N D. 
in ZSMS. Funkcij pa do sedaj 
nisem imel.

Vprašanje: Smatrate, da je pri nas 
obveščanje zadovoljivo?

Odgovor: Osebno smatram, da 
sem dovolj obveščen. Če me pa 
kaj izredno zanima, oziroma ho
čem kaj več zvedeti o določenem 
problemu, pa se obrnem na pri
stojno službo.
Najin tako imenovani uradni del 
pogovora je bil s tem končan. V 
imenu vseh sem mu zaželela obilo 
sreče v družinskem krogu, pri delu 
pa kar največ uspeha.

Majda Kotnik 
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Spremembe pravilnika o posmrtni samopomoči
Za posmrtninski pravilnik, ki ga je 
skupščina sindikata sprejela dne 
17.1. 1976 se je tekom let pokaza
la potreba po dopolnitvi oziroma 
uskladitvi. Stari preživeli izrazi so 
se morali umakniti novejšim.
Bistvene spremembe, ki jih pravil
nik prinaša pa so:
V II. poglavju člen 2 določa pravil
nik, kdo vse je lahko član samopo
moči.

Tretji odstavek istega člena določa 
pogoje, ki jih mora izpolnjevati, v 
slučaju smrti člana samopomoči 
zakonec, da si pridobi pravico iz 
tega pravilnika to je, da se mora v 
roku enega meseca včlaniti in pri 
vstopu vplačati:
— če je dosegel starost 50 do 55 

let 400,— din
— če je dosegel starost 55 do 60 

let 550,— din
— če je dosegel starost nad 60 let 

600,— din.
Članstvo člana pa preneha v nas
lednjih primerih:
— če je prekinil delo v naši DO
— če se je upokojil in ne plačuje 

prispevka, ki je predpisan za čla
na samopomoči pri društvu upo
kojencev.

— če opusti plačevanje prispevka 
trikrat zapored.

Pri prenehanju članstva ni bilo 
sprememb, vendar pa ni odveč, če 
smo jih ponovno osvežili. Isto velja 
tudi za članstvo zakonca umrlega 
člana.
V poglavju III. določa člen 5 spre
menjeno višino posmrtninske sa
mopomoči in sicer:
— V višini 6.000,— din pridobi 

pravico tisti, ki organizira in 
plača stroške pogreba člana 
samopomoči.

— V znesku 4.500,— din pa si pri
dobi samopomoč član posmrt
ninske samopomoči za umrlega 
zakonca, če je le-ta bil zaposlen 
v delovni organizaciji, kjer ni
majo organizirane samopomoči.

— Če pa umrli zakonec člana po
smrtninske samopomoči sploh 
ni bil zaposlen, pa pridobi član 
pravico do samopomoči v zne
sku 6.000,— din.

— Prav tako pridobijo člani samo
pomoč v primeru smrti otrok; 
predšolskega, ali tistega, ki se 
še šola, pastorka in posvojenca 
v znesku 4.500,— din.

Poglavje V člen 12 določa višino 
sklada za posmrtninsko samopo
moč v katerega mora vsak član 
mesečno prispevati po 10,— din. 
Ta prispevek traja tako dolgo, 
dokler višina fonda ne doseže 
30.000,— din, nato se plačevanje 
prekine, v primeru izplačil pa se 
mora sklad napolniti do zgoraj li-

Društvo upokojencev SR Slovenije 
je podelilo naši delovni organiza
ciji in Osnovni organizaciji sindi
kata zgoraj predstavljena srebrna 
znaka, ter podelitev utemeljilo s 
tesnim sodelovanjem našega ko
lektiva z našimi upokojenci in dru
štvom upokojencev v kraju.

m iti rane višine.
Nadalje so še končne določbe, ki 
pa so nespremenjene.
Pravilnik je bil sprejet dne 13. 3. 
1982 na občnem zboru konference 
sindikata KIL.

Priznanje obvezuje naš kolektiv, da 
nadaljuje z uspešnim sodelova
njem. Vsa srečanja z našimi upo
kojenci vsaki dve leti so dobila že 
tudi tradicionalni značaj. In prav je 
tako.

Majda Kotnik

Majda Kotnik

Podeljena srebrna značka
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V soboto, dne 6. 3. 1982 so bile v Keramični industriji Liboje delavke iz 
Železarne Štore. Ogledale so si proces proizvodnje Keramičnih izdelkov 
in pogojev dela. Pred ogledom so bile seznanjene s posebnostmi pro
izvodnje, zgodovinskim razvojem in ne nazadnje o položaju delavke — 
samoupravljalke v naši delovni organizaciji.

Občni zbor DPD Svobode 
Ludvika Oblaka
Delavsko prosvetno društvo Svo
boda Ludvika Oblaka Liboje je 
imelo 30. 1. 1982 redni letni občni 
zbor.

Pred pričetkom zbora so sekcije 
društva pripravile bogat kulturni 
program.

Zbor je otvoril tov. Darko Šuler, 
predsednik društva. Ob izvolitvi 
delovnega predsedstva je zbor vo
dil tov. Jože Jančič. Predsednik 
društva kot vse sekcije so podale 
obširna poročila o delu v pretek
lem letu. Ugotovljeno je bilo, da je 
društvo v preteklem letu izpolnilo 
zastavljen plan dela oz. ga preseg
lo.

Kot prva obveza je bila priprava 
kulturnega programa ob Dnevu 
žena, kjer so sodelovale vse sek
cije, šolsko kulturno društvo in ci
cibani. Program je nadvse uspel.

Takoj zatem se je društvo priprav
ljalo za izvedbo kulturnega progra
ma za člane kolektiva KIL ob sin
dikalnem občnem zboru.

Zatem je sledila izvedba programa 
ob praznovanju 40. obletnice vsta
je slovenskega naroda in krajev
nega praznika Liboj. Program je bil 
izveden na turistični točki v Brnici.

V počastitev Dneva mladosti je 
bilo 24. maja srečanje tamburašev, 
kjer so nastopili tamburaši iz Ptu
ja, Celja, Griž in našega društva.
Ob koncu šolskega leta je šolsko 
kulturno društvo organiziralo sre
čanje s pesnico Meto Rajner. Pri
pravili so ji pester kulturni pro
gram. Srečanje je bilo nadvse pri
jetno.
5. 9. je društvo pripravilo kulturni 
program za srečanje upokojencev 
KIL.
Komaj je bila za nami ta prireditev 
smo 12. 9. sodelovali s kulturnim 
programom ob otvoritvi ceste, 60. 
obletnici štrajka keramičnih delav
cev in srečanje planincev. Tudi ta 
program se je odvijal na Brnici.
Turistična sekcija je dne 5. 10. or
ganizirala na Brnici tovariško sre
čanje ob pečenju kostanja. Manj
kalo pa tudi ni glasbe. Srečanje je 
bilo uspešno in prijetno, kar bi 
kazalo ohraniti kot tradicijo in sre
čanje ponoviti vsako leto.

Fizkulturniki Keramične industrije 
so imeli 10. 10. svoj rekreacijski 
dan s tekmovanjem. V dvorani so 
nato podelili priznanja, strežno 
osebje društva pa je tudi tokrat 
poskrbelo za dostojno postrežbo.

Najbolj masovna in kvalitetna pa je 
bila 9. revija narodno-zabavnih an
samblov dne 22. 11. kjer je nasto
pilo 23 ansamblov z 153 muzikanti. 
Razveseljivo je, da ansambli radi 
prihajajo k nam v Liboje predvsem 
zato, ker revija ni tekmovalnega 
značaja. Tudi kvaliteta ansamblov 
je bila zadovoljiva.
Za dan republike 29. novembra je 
šolsko kulturno društvo skupaj s 
tamburaškim zborom pripravilo ze
lo uspešno proslavo in je bila tudi 
to pot dvorana polno zasedana.

Tov. predsednik se je v imenu dru
štva zahvalil novemu kapelniku 
tov. Antonu Uplazniku za vse kar je 
dal od sebe, da so uspehi godbe 
tako vidni, predvsem je razveselji
vo, da se godba številčno veča.
Razveseljivo je tudi, da smo po 
dveh letih našli zelo požrtvovalne
ga knjižničarja tov. Antona Mlina
riča in si bralci lahko nabavijo 
knjige vsako soboto popoldan. 
Knjižica ima preko 800 knjig, na
domestilo pa dobiva od centralne 
knjižnice v Žalcu. Želimo, da bi 
krajani bolj množično obiskovali 
knjižnico.
Ob koncu se je tov. predsednik 
zahvalil za nesebično podporo 
družbenopolitičnim organizacijam 
kraja, zlasti pa delovnemu kolekti
vu KIL, Krajevni skupnosti, ki je 
verjetno edina v občini, ki razume 
in podpira kulturno življenje kraja.

Posebno zahvalo je izrekel Občin
ski zvezi kulturnih organizacij in 
kulturni skupnosti za dodeljeno fi
nančno pomoč in razumevanje pri 
izvedbi posameznih kulturnih pro
gramov.
Tov. predsednik je člane seznanil 
tudi s tem, da se pripravljajo načrti 
za adaptacijo kulturnega progra
ma. Odbor za adaptacijo doma, ka
terega predsednik je tov. Albin 
Šanca pa pripravlja tudi druge za
deve v zvezi z adaptacijo.
Predsednik ZKO Žalec tov. Janez 
Meglič je v razpravi dejal:
Pohvalil je svobodaše, predvsem 
pa predsednika društva za doseže
ne rezultate. Da njihov trud ni bil 
zaman je bilo prikazano v kultur
nem programu, posebno se je iz
kazala godba na pihala z skladbo 
"Ero z onega sveta”, katero so iz
vedli res kvalitetno. Posebno če
stitko je izrekel tov. Antonu Uplaz
niku, kapelniku godbe, kakor tudi 
njegovim prizadevnim fantom.
Ker so v Libojah vse prireditve 
uspešno organizirane, se je ZKO
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Žalec odločila, da bo imela tu svoj 
redni občni zbor, zato apelira na 
vse vodje sekcij, da se še poseb
no potrudijo. Zelo mu je žal, ker 
društvu ne morejo nuditi večje fi
nančne pomoči, saj denarja vedno 
primanjkuje.
V občini delujejo kar štiri godbe, 
zato niso sposobni vseh potreb 
zadostiti. Posebno mu je žal, ker 
primanjkuje strokovnih delavcev in 
še ti, ki so, so preveč obremenjeni. 
Štipendira se nekaj zborovodij in 
upa, da bo v prihodnje bolje.

Vsem delovnim članom društva je 
zaželel še nadalje veliko uspehov 
in čim manj problemov.

Tov. Ivan Centrih, sekretar kultur
ne skupnosti Žalec, je prav tako 
kot tov. Meglič poudaril, da stro
kovnega kadra primanjkuje, in me
ni da bi morala društva oz. pevska 
sekcija biti bolj prožna in si sama 
poiskati zborovodje, mogoče celo 
v drugi občini, kjer imajo takega 
kadra dovolj. Iz poročila ni zasledil 
gostovanj dramskih sekcij v Libo
jah. Meni da bi morali biti bolj pri
zadevni na tem področju in preko 
delovnih organizacij in ŠKD po
skrbeti za čimštevilnejši obisk 
dramskih prireditev.

Delegatom KIL je izrekel priznanje 
za sodelovanje na kulturnem pod
ročju in želi, da z besedo še naprej 
podpirajo ZKO.
Vsem delovnim članom je zaželel 
še veliko uspehov na kulturnem 
področju.
Gost iz Ptuja je pozdravil navzoče 
in prenesel pozdrave članov Svo
bode Ptuj ter zaželel društvu, da bi 
uspeli realizirati zastavljeni fi
nančni plan.

Po končani razpravi je bil podan 
plan dela in finančni plan za leto 
1982, katerega vam posredujemo.

Celotni finančni plan društva za 
leto 1982 1.085.400 din, od tega je 
lastna udeležba 568.400.— din, 
dotacije pa 517.000.— din.

Plan dela društva za leto 1982 pa je 
naslednji:
1. Kulturni program za proslavo 

Prešernovega dne
2. Kulturni program za proslavo 

Dneva žena
3. Kulturni program za občni zbor 

sindikalne podružnice KIL
4. Kulturni program za občni zbor 

ZKO Žalec
5. Kulturni program za praznovanje
12

praznika dela, OF in krajevnega 
praznika

6. Ob 90. letnici maršala Tita sre
čanje tamburaških zborov v po
častitev Dneva mladosti

7. Kulturni program srečanja bor
cev na Brnici

8. 10. letnica revije narodno za
bavnih ansamblov

9. Proslava Dneva republike.

Poleg tega bo društvo organiziralo 
maškarado in silvestrovanje. V pro
gramu ni zajeto gostovanje v za- 
jemstvu v Globasnici, kot tudi ne 
gostovanje v Ptuju.
Po razpravi in sprejetju programa 
so se opravile volitve z javnim gla
sovanjem.

V novi upravni odbor so bili 
izvoljeni:

1. Šuler Darko
2. Jančič Jože
3. Čretnik Jerica
4. Žagar Mihael
5. Godler Zorka
6. Oblak Marjan
7. Avsec Jože
8. Rihter Leopold
9. Kveder Leonida

10. Kuzma Heri
11. Mesec Brane

V tem letu beleži naša sekcija dru
go obletnico svojega obstoja in 
lahko rečemo, da smo njeno orga
nizacijo s svojim delom opravičili. 
Mirno lahko trdimo, da imamo za 
sabo dokaj prehojenih poti in da je 
bilo leto 1981 uspešnejše, kot Leto

12. Uplaznik Anton
13. Germadnik Vili
14. Tilinger Franjo
15. Kotar Alojz
16. Mlinarič Anton
17. Hudina Danica
18. Zeme Albina
19. Golavšek Rudi
20. Čretnik Franc
21. Feldin Martina
22. Koštomaj Jernej

Nadzorni odbor
1. Toplak Ivan
2. Tominšek Romana
3. Vočko Anton
Na predlog delovnega predsednika 
je bil z javnim glasovanjem ponov
no imenovan za predsednika dru
štva tov. Darko Šuler.

Kot je razvidno iz plana dela ima 
upravni odbor v tem letu zelo 
obsežne naloge, toda upamo, da 
bo v sodelovanju z ostalimi druž
benopolitičnimi organizacijami 
kraja, delovnimi organizacijami in 
občinskimi kulturno prosvetnimi 
forumi z uspehom izpolnil zadane 
naloge.

ŠD

pred tem. Uspeli smo povečati za
nimanje in ljubezen do lepot naše 
domovine pri mnogih naših delov
nih ljudeh, še bolj pa smo se 
povezali z matičnim društvom v 
Zabukovici, o čemer pričajo mnogi 
skupni pohodi v planine.

Delo Planinskega društva 
Keramične industrije Liboje 
v letu 1981



Zadnji članski sestanek naše sek
cije smo imeli 7. 2. 1981 na Gozd
niku in lahko rečemo, da je bil 
uspešen. Udeležilo se ga je, kljub 
zaledeneli in zelo slabi poti, veliko 
članov. Na tem sestanku je bilo 
čutiti ne samo sproščenost, ki se 
pojavi vsepovsod v planinah, am
pak tudi iskreno tovarištvo, kar je 
tudi eden od ciljev planinskih dru
štev. Na tem sestanku smo spre
jeli dokaj obsežen program dela, 
vendar lahko trdimo, da smo ga 
izpolnili, čeprav ne do pike tako 
kot smo napisali. Bilo je mnogo 
več akcij. Odpovedali smo le pri 
organizaciji predavanja, vendar pa 
smo se teh v dokajšnjem številu 
udeleževali pri matičnem društvu.

Večje akcije v preteklem letu so 
bile:
— planinski pohod na Travnik- 

bolnica Celje, ki se ga je ude
ležilo 37 planincev

— transverzala Grebengrad-Čevo, 
udeležilo se ga je 36 planincev 
in 10 planincev matičnega dru
štva

— pohod na Golico, udeležilo 
se ga je 45 planincev

— spominski pohod na Triglav v 
spomin Francu Kovaču, udele
žilo se ga je 17 planincev

— organizacija shoda krajanov ke
ramikov, rudarjev in planincev 
v sodelovanju z družbenopoli
tičnimi organizacijami kraja ob 
60. letnici štrajka v KIL. Bil je 
na Brnici. Ob tej priliki so bile 
podeljene tudi značke Istrske 
planinske poti

— sodelovali smo pri organizaciji 
krajevnega praznika v Libojah

— skupaj z drugimi organizacijami 
smo sodelovali pri organizira
nju kresovanja na Brnici v po
častitev 1. maja

— udeležili smo se turnega smuka 
Šmohor-Liboje, ki ga je organi
ziral TV D Partizan Liboje

— udeležili smo se proslave ob 
30. obletnici planinskega dru
štva Šentjur na Resevni ter jim 
ob tej priliki podarili skromen 
spominček.

To so bile večje akcije. Nekateri 
naši člani pa so se udeležili tudi 
drugih pohodov, kot so:
— zimski pohod na Porezen - med 

nami sta celo dve tovarišici, ki 
bosta sprejeli zlato značko za 
6-kratno udeležbo tega pohoda

— zimskega pohoda na Snežnik
— pohod po poteh Istrske trans

verzale
— pohod po poteh Reške trans

verzale
— in druge.
Lahko rečemo, da skoraj ni bilo 
akcije matičnega društva, kjer ne 
bi sodelovalo vsaj nekaj naših 
članov planinske sekcije.
Ne zaslužijo pa samo pohvale tisti, 
ki hodijo po skupinskih izletih. 
Med nami je tudi precej samotarjev 
planincev. Kdo bi preštel vse tiste 
razglednice, ki smo jih sprejeli iz 
raznih poti po planinah, ki doka
zujejo navzočnost naših članov v 
gorah. Mnogo jih je. Pa poglejmo 
samo nekatere od njih n.pr. naše
ga Konrada. V lanskem letu je prav 
vsak prosti vikend preživel v gorah. 
Obiskal je kar 47 vrhov in bil dva
krat na Triglavu, ali pa Štefke in 
Verice, ki sta dobili za več kot 20 
prehojenih transverzal posebna 
priznanja. Štefka je namreč bila 
letos dvakrat na Triglavu in celo 
štirikrat na Triglavskih jezerih. Bila 
je izbrana za akcijo čiščenja Trig
lavskih poti in se jo je tudi udele
žila. Ta akcija se odvija na republi
škem nivoju.

Med nami imamo tudi človeka, ki 
ima več konjičkov. Rad se ukvarja 
z glasbo in je vnet kulturnik, ven
dar pa si kljub temu vedno najde 
čas za pohode v planine. Bil je 
celo na Montblancu. To je naš 
Tone, ki pa je tudi izreden tovariš 
in bodrilec, ko ti zmanjka sape.
Ne smemo pozabiti tudi na našo 
filmsko ekipo. To sta naš Marjan 
in njegova hčerka Darja.
Planinci pa nismo samo zato, da 
hodimo v planine, ampak smo tudi 
dolžni naše člane vzgajati za kul
turno obnašanje v planinah in 
lahko rečem, da nismo opazili v 
preteklem letu, da bi kdorkoli 
puščal sledi za seboj ali delal 
škodo v naravi.
Moje izvajanje glede prizadevnosti 
članov bi podprla tudi s statistič
nimi podatki. V preteklem letu so 
naši planinci obiskali 13 transver
zal in dobili 67 značk. Poleg tega 
pa sta tov. Štefka in Verica Klaužer 
prejeli značko Planinec-transverza- 
lec II. stopnje in tov. Štefka in 
Zorka Godler tudi bronasti častni 
znak Planinske zveze Slovenije.

Veseli nas, da se vezi med matič
nim društvom in nami vedno bolj 
jačajo za kar skrbijo: naš vrli in 
neumorni tajnik tov. Ježovnik, 
predsednik tov. Petrove Miro in 
mnogi drugi neumorni člani.
Ne smemo pa pozabiti povedati, 
da smo dobro povezani tudi z druž
benopolitičnimi organizacijami in 
pa društvi v kraju, predvsem pa v 
delovni organizaciji. Imamo mno
go skupnih akcij. Omenila bi samo 
eno in sicer postavitev doma kra
janov na Brnici, ki služi tudi nam 
kot prijetna planinska postojanka. 
Lahko se pohvalimo, da je bila 
dana ideja ravno od naših članov 
planinske sekcije in najbolj priza
devna za uresničitev te Ideje sta 
bila prav gotovo Uplaznik Anton in 
Avsec Jože. Mnogo je bilo oprav
ljenih prostovoljnih ur za ureditev 
okolja, napeljavo vode, elektrike in 
še mnogo drugega. Planinci pa 
smo s pomočjo tovarišev iz matič
nega društva markirali tudi pot do 
te čudovite razgledne točke. Rada 
bi opozorila člane naše sekcije, da 
nas čaka za dokončno ureditev še 
mnogo dela in da bomo prav vsi 
veseli, če bo med prizadevnimi 
delavci še več planincev. Prav pri 
tej akciji pa se je planinska sekcija 
tesno povezala s krajevno samo
upravo, predvsem pa z društvom 
Svobode Liboje, s katerim lahko 
rečemo da tvorno sodelujemo.
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Dovolite mi, da se na koncu 
mojega izvajanja v imenu vseh nas 
iskreno zahvalim kolektivu Kera
mične industrije Liboje, njihovim 
organom upravljanja, vodstvu ter 
sindikalni organizaciji za razume
vanje in finančno podporo.
Hvala tudi vsem tistim, ki ste nas 
bodrili, nas učili in vodili po 
višavah naše domovine.
Takšno je bilo poročilo doseda
njega predsednika PS na občnem 
zborto PS KIL na katerem so izvo
lili novo predsedstvo in sprejeli 
plan sekcije. Kot smo v preteklih 
letih hodili po hribih in gorah naše 
lepe dežele, tako bomo tudi v 
bodoče.
Na koncu bi rad dodal, da lahko 
vsi planinci, in tudi tisti, ki to žele 
postati, dobijo znamkice za člana
rino, vodnike, dnevnike, zemlje
vide pri tov. Sonji Mastnak, blagaj
niku planinske sekcije KIL LIBOJE.

Pohod 
na Porozen
V spomin na usodni mesec marec 
leta 1945, ko so Nemci med zadnjo 
ofenzivo zajeli večino partizanov v 
rovih na Poreznu in jih kasneje po
strelili v vasi Jesenice, se vsako 
leto organizira planinski pohod, ki 
ima republiško obeležje.
Dostop na Po reze n je z dveh stra
ni. Iz Cerknega čez Poče in iz 
Petrovega Brda čez Petrovo Brdo.

Pohod je v vsakoletnem programu 
matičnega društva Zabukovica in 
se ga je tudi osem iz naše planin
ske sekcije udeležilo. Eni prvič 
nekateri iz med nas drugič, med 
nami pa tudi tov. Štefka, ki se ga 
je tokrat že šestič udeležila in v 
znak priznanja dobila zlato značko.
Nedelja, 21. marca, ura pet in 
petnajst minut zjutraj, ko smo se 
odpeljali iz Žalca. Spotoma smo 
pobrali še planince iz planinskega 
društva Polzela, vstopna postaja 
Šempeter. Bilo nas je za dva avto
busa. V enem so bili zastopani 
učenci griške šole, saj se jih je kar 
22 udeležilo pohoda, ki jih je 
vodila tov. Magda Ježovnik.
Med vožnjo je malo rosilo, kar je 
bilo lahko ugotoviti po brisalcih na 
avtobusu, ki jih je moral šofer 
občasno vključiti. V nam pa je

tlela želja, ko bi bilo vsaj brez 
dežja in bi nam vreme prizaneslo. 
Šofer je neusmiljeno pritiskal na 
plin in avtobus si je utiral pot po 
temni asfaltni cesti in že smo bili 
v Škofji Loki, kjer smo imeli kratek 
postanek.
Postopno smo za sabo puščali 
večje in manjše kraje, kot so Že
lezniki, Bukovica, Trnak, Na Plav
žu itd., cesta se je pričela zoževati, 
šofer je vse manj pritiskal na plin, 
sneg je bil čedalje višji in po ma
kadamu smo naposled prispeli 
okoli osme ure do kraja Petrovo 
Brdo.
Snežinke so se poigravale, kot bi 
se podile za otroci, ki se jim ne 
dajo ujeti. Razpoloženje je bilo 
izvrstno, iztopili smo, si pripeli 
gamaše in hajde na pot. Pa ne za 
dolgo, po nekaj metrih hoje je 
padlo povelje, da se je potrebno 
zmerno okrepčati. Nismo se upirali 
naši vodji Silvi čulk. V snegu smo 
si naredili prostor in kar stoje ob 
cesti malo podložili rebra. Pot smo 
nadaljevali v skupinah, cesta — 
kolovoz je bila dovolj široka, da je 
omogočila grupno hojo, vendar ne 
za dolgo. Kmalu se je začela pot 
čez gozd, snega je bilo precej, pot 
pa utrjena samo za hojo v koloni 
po eden.
Med hojo do Trtniške planine so 
se nam zaskrbljujoči obrazi zaradi 
slabega vremena razvedrili, kajti 
izza oblakov je pokukalo sonce, 
nas pozdravilo ter nam dalo še 
večji elan. Sončni žarki na beli 
površini snega so se lesketali kot 
dragulji. Molče smo korakali korak 
za korakom v koloni; kolona ob

stane, počitek, globoko vzdihnemo 
sveži zrak in kolona stopa zopet 
naprej.
Misli ti begajo, tišina, samo koraki 
se slišijo, na dni ko so se naši 
partizani, lačni premraženi, še v 
hujši zimi borili za to, kar imamo 
danes — svobodo. Nikoli niso 
vedeli od kod jim sovražnik zadane 
udarec. Spet kolona obstane, misli 
se ti pretrgajo ob zaletu v nahrbt
nik predhodnika, kolona obstane 
za hip, kratek počitek, naprej. 
Prišli smo na Trtniško planino, mi 
gor, a drugi se že vračajo. Ob 
pogledu na njihove obraze, ki so 
bili komaj vidni, kajti kapuce so 
jim zakrivale več kot polovico 
obraza, obleka posuta z ivjem, 
nam je dalo misliti, da prehajamo 
v predel, kjer veter zelo piha. 
Ustavili smo se, se okrepčali z 
vročim čajem in zopet naprej.
Zanimivo, po parih minutah smo 
prišli na odprti greben, veter je 
močno pihal in se poigraval s 
suhim pršičem nad novo zapadlim 
snegom. Bilo je hladno, megla se 
je podila, kolona pa si je uporno 
utirala pot.
Čez pol ure smo prišli do koče, 
veter je prenehal, kot bi odrezal. 
Na precej velikem prostoru se je 
gnetla množica udeležencev po
hoda. Pa kje je koča, mi je šinilo v 
glavo, ne vidim je, zagledam dim
nik iz katerega se kadi, okrog 
njega pa polno ljudi, kar je potrdi
lo mojo ugotovitev, da vsi, ki 
stojijo malo višje od nas, stojijo 
na strehi koče Porezna.
Precej snega so morali odmetati, 
da so se lahko namestili v koči,

Planinski dom na Poreznu - poleti
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nas pričakali s toplim planinskim 
čajem, ki nam je izredno prijal.
Koča na Poreznu stoji malo pod 
vrhom, je preurejena bivša italijan
ska vojašnica, ki je bila upostoše- 
na med drugo svetovno vojno.
S Porezna, če je lepo vreme in ni 
megleno, je lep razgled. Na severu 
so Baške grape, izza Črne prsti pa 
gleda konica Triglava. Okoli Po
rezna pa se razprostirajo doline: 
Sel, Sore, Cerknice in Idrijce. Ko 
se pogled ustavi na južni strani 
seže oko prav do morja, kajti 
noben hrib v tej smeri ni tako visok 
kot je Porozen.
Ko smo dobili žige za transverzale 
ter za pohod, smo se okrepčali, 
sneg je rahlo naletaval, zato nam 
je hrana še toliko bolj teknila.
Okrog dvanajste smo odrinili nazaj 
v dolino. Pot navzdol je bila 
naporna. Z obema smučarskima 
palicama smo poskakovali zdaj kot 
kenguruji, drugič pa vozili slalom v 
gorskih čevljih, pa ne zato, da nas 
bi sama pot na to prisilila, temveč,

Zimski meseci so priložnost, da 
društva podajo obračun svojega 
dela, da se članstvo sestane na 
različnih srečanjih, predavanjih, da 
se pogovori o preteklem delu in 
načrtuje za naprej. Med društvi, ki 
so imela svoj občni zbor v mesecu 
marcu, je bilo tudi Planinsko dru
štvo Zabukovica. Že prej so bila 
različna srečanja, občni zbori pla
ninskih sekcij, tako, da je občni 
zbor bil nekakšen zaključek razgi
banega dela v letu 1981, obenem 
pa je bil dokončno sprejet načrt 
dela za leto 1982.
Osnovna ugotovitev je, da je bila 
udeležba na občnem zboru nad 
vsemi pričakovanji.
Iz poročil smo razbrali, da je bilo 
leto 1981 zelo plodno in da se že 
dosegajo cilji, ki si jih je društvo 
zastavilo: delo prenesti iz enega 
centra v organizirane skupine. To 
so potrdila poročila predstavnikov 
posameznih planinskih sekcij, ki 
so poročali o delih po sekcijah. 
Delo teh sekcij, med njimi pred
vsem v KIL Liboje, se vedno bolj 
krepi.

bili smo razigrani, veseli lepega 
vremena in uspeha.
Pri vračanju do avtobusa smo 
potrebovali polovico manj časa kot 
za vzpon, kajti ob 13.30 uri smo že 
sedeli v avtobusu in čakali za 
odhod.
Odhod je bil predviden ob 15. uri, 
zato smo se odpočili, ponovno 
malo okrepčali, ter odrinili ob 
15.30 uri.
Med potjo smo malo skrenili s 
prave ceste, vendar ne za dolgo in 
že smo se ustavili v neki gosilni 
izven Brnikov, kjer se nam je 
prilegla vroča kavica.
Pot smo nadaljevali proti domu, 
prvi izstop je bil v Šempetru, nato 
v Žalcu in nazadnje v Grižah oziro
ma v Zabukovici. Tako se je kon
čala naša karavana.
Za planinca, ki se predaja z dušo 
in telesom takim in podobnim po
hodom, je pravi užitek, zato se 
vedno vrača na isti kraj.

Majda Kotnik

Iz osnovnega poročila je bilo 
razbrati, da je bilo lani organizi
rano 62 različnih akcij, ki se jih je 
udeležilo 2.538 udeležencev. Delo 
je finančno podprla Telesno-kul- 
turna skupnost Žalec, ki je dodeli
la društvu 116.570,— din. TKS je 
poravnala račune za različne pre
voze v višini din 15.050.— din, za 
vzdrževanje objektov in poti 
20.000,— din, za vzgojo din 
20.000,— in za rekreacijo delovnih 
ljudi 61.520. — . Te številke potrju
jejo, da TKS namenja sredstva tja, 
kjer se dela, kjer se organizirano 
goji rekreacija delovnega človeka.

Ob teh dotacijah in ob pomoči or
ganizacij združenega dela, se je 
lahko opravilo obširno delo, pa 
čeprav tudi prispevek članstva ni 
bil majhen. Samo za prevoze pri 16 
izletih in pohodih so udeleženci 
prispevali 138.710,— dinarjev.

Rekreacija delovnega človeka in 
gojenje tradicij NOB je glavni 
moto dela v letu 1982. Načrtuje se 
udeležba na različnih pohodih, kot 
Stol, Porezen, pohod k bolnici Ce

lje, po poteh I. celjske čete itd. 
In ravno na teh pohodih lahko 
planinci odkrijemo marsikakšen 
pozabljen dogodek. N.pr. pred 
nekaj leti smo začeli organizirano 
hoditi k nekdanji bolnišnici Celje 
— Travnik. Ta objekt je že več ali 
manj padel v anonimnost, s po
hodi je postal znan in spoznali 
smo, da je bil eden osrednjih ob
jektov IV. operativne cone. Tudi 
doma bi lahko marsikaj potegnili iz 
pozabe. Ali še poznamo akcije 
Veličkove čete, govori se o neki 
tiskarni, ki je delala na sedanjem 
področju KS Liboje, so nam še 
poznana kurirska pota kurirske po
staje TV-S-24, ali ne bi popeljali 
pionirje po tej poti? In še in še bi 
lahko naštevali. Zato načrtujemo 
pohode v KS Liboje in Griže, sre
čanja, kot je bilo lansko na Brnici, 
ko smo se spomnili predvojnega 
delavskega gibanja.
Načrtujejo se izleti, obiski trans
verzal. Lani smo osvojili 420 različ
nih značk, dosedaj smo obiskali 46 
transverzal, uspeh, ki ga bomo tež
ko presegli. Vendar, če bodo tudi v 
letu 1982 takšni kolektivni obiski 
transverzal, kot je bil lani Greben- 
grad — RS KIL Liboje, ali Trdinova 
pot — RS Sigma Žalec, bodo 
uspehi tu.
Načrtujejo se izleti, kot izlet od 
Nanosa do Ankarana — zadnji del 
Slovenske planinske poti, Logar
ska dolina — mogoče ob spominu, 
ko je pred 60 leti pripeljal prvi av
tomobil v Logarsko dolino, na 
Lisco — ob Dnevu slovenskih pla
nincev, na Pohorju itd. Izdelan je 
podroben program dela, poverjeni
ki so ga razdelili med članstvo, o 
podrobnostih bomo sproti obve
ščali.
Planinstvo ima svoje čare, tu so 
spomini, na lepo v gorah, tu so 
slike, diapozitivi, filmi, ki si jih 
ogledamo ob srečanjih in obudimo 
spomin na preteklost.
Ob tem pa ne smemo zanemariti 
vzgoje, od vzgoje hoje do različnih 
drugih veščin — gibanja po nez
nanem terenu, uporaba kompasa, 
specialk, vodnikov itd.

Omenimo naj še usposabljanje za 
eventuelni vseljudski odpor. Tu je 
kondicijska pripravljenost, tu je 
spoznavanje terena, če poznamo 
koncepte splošnega ljudskega od
pora in kaj hitro spoznamo, da 
nam lahko tu planinstvo mnogo 
pomaga.

Franc Ježovnik 
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Tov. Šuler Jožica
Skoraj trideset let je minilo, ko je 
prvič prestopila prag tega našega 
drugega doma. Takrat, v letih po
vojne graditve naše domovine, 
nam ni bilo lahko. Takrat ni bilo 
organiziranih prevozov v službo, ni 
bilo malic v podjetju, ni bilo de
lavcev za delo v tovarni in za to 
smo morali tisti, ki smo bili spo
sobni za delo, bolj poprijeti. Nihče 
nam tudi ni plačal dela v podaljša
nem delovnem času. Tovarna je 
bila stara, delovni pogoji nemo
goči, da ne govorimo o kvaliteti 
izdelkov.

Takrat v teh težkih časih odreka
nja, je prišla tov. Jožica med nas, 
kot mirna tiha deklica. Takrat je 
tov. Jožica krepko poprijela za 
delo in skupaj z nami pomagala 
zgraditi to, kar imamo danes. 
Ostala je zvesta tovarni v najtežjih 
časih in ni ji prišlo na misel, da bi 
si drugje iskala boljšo zaposlitev.
Po nekaj letih je prišla v kadrovsko 
— splošno službo, kjer smo jo 
z veseljemsprejeli. Bila je nepo
grešljiv člen v naši verigi in vedno 
nas je skrbelo, kako bomo preži
veli čas, ko bo odšla na dopust in 
bomo morali ostali opravljati njeno 
delo. Najbolj bomo verjetno v 
bodoče pogrešali njen dober spo
min. Spomnila se je vsakega, ki je 
le enkrat prestopil prag te tovarne.
Ko je prišla v tovarno ni mislila, da 
bo prišel dan, ko bo morala predati 
delo naslednici. Vseskozi je govo
rila, da ji ne bo težko zapustiti na
šo sredino, vendar temu ni tako. 
Ko smo jo opazovali v zadnjem 
času, smo čutili, kako je bila nave
zana na kolektiv, s katerim je 30 let 
delila dobro in slabo.
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Vendar je prišel dan, ko bo nekdo 
drug odstranil njeno kartoteko iz 
vrst aktivnih delavcev, nekdo drug 
bo napisal v knjigo stanje, da je 
Jožica Šuler odšla v pokoj, nekdo 
drug bo zaključil njen delovni sta- 
lež v matični knjigi.
Želimo ji, da bi bila zdrava in bi 
učakala še veliko srečanj, ki jih ko
lektiv prireja za naše upokojence, 
želimo, da bi takrat vedno bila 
navzoča in da bi se tudi v bodoče 
čutila trdno povezano s tem kolek
tivom.

Tov.
Zorka Godler

Človek doživlja v življenju nekaj 
prelomnic, katere mu ostajajo v 
posebnem spominu. Takšna doži
vetja so sigurno, prvi vstop v šolo, 
prvi nastop službe in tudi slovo od 
službe. To so pač doživetja, ki po
membno vplivajo na nadaljnji tok 
človeškega življenja.
Upokojitev ljudje različno doživlja
jo. Nekateri na zadnji dan službe 
težko čakajo, se ga veselijo in šte
jejo dneve in ure kot vojaki kdaj bo 
minilo služenje kadrovskega roka. 
Drugi so zopet indiferentni in se 
ne jezijo, če je potrebno delati tudi 
kakšne dni dalj, kot so si prvotno 
izračunali.
Tretja skupina so taki, ki se od 
službe težko poslovijo. Običajno 
so to ljudje, ki so radi delali, kjer 
so bili urejeni medsebojni ljudski 
odnosi in kjer je vladalo primerno 
delovno tovarištvo.

Mislimo, da njo lahko vključimo le 
v to zadnjo skupino. Rada je delala 
in delal je z vso vestnostjo in od
govornostjo. Dobrih 30 let dela v 
eni delovni organizaciji, v eni de
lovni sredini je velika stvar. To še 
tem bolj če upoštevamo, da nam 
ni bilo z rožami postlano, da smo 
imeli nizke osebne dohodke in da 
je imela možnosti dobiti drugje 
boljše plačano delo.
V imenu nas vseh se ji za ves 
vložen trud v delovni organizaciji 
in za vse njeno delo v družbenih, 
upravnih in drugih organih, kate
rega je opravljala kot delegat 
delovne organizacije ali kot zaved
na aktivistka najlepše zahvaljuje
mo.
Z njenim odhodom se začne usip 
tima, ki je dolga leta bil na čelu 
naše delovne organizacije. Tim, 
kateri je šel kakor pravimo "skozi 
ogenj in pepel”. Organiziranje 
samoupravljanja, delovnih enot, 
ekonomskih enot, TOZD itd. To so 
bile velike akcije. Tovarno, katero 
so nekateri že odpisali, je ta tim le 
dvignil na nivo, da je danes po 
vseh ekonomskih pokazateljih v 
vrhu panoge. Delovni pogoji za
poslenih so danes boljši kot v 
večini novih tovarn.
Tisti, ki bodo prišli, velikega truda, 
ki ga je ta tim vlagal v svoje delo 
verjetno ne bodo priznali. Takšno 
je pač življenje. Vsaka generacija 
je kritična do prejšnje. Tudi mi 
smo bili kritični do generacije pred 
nami.
Tov. Zorki želimo še dolgo, zdravo 
in vedro življenje ter da ostanemo 
še naprej dobri prijatelji.
V tovarni bo vedno dobrodošla. 
To je slišala te dni velikokrat, ne 
samo od delavcev skupnih služb, 
temveč tudi od delavcev iz proiz
vodnje. Menimo, da je to veliko 
priznanje.

Franjo Tilinger

POPRAVEK:
V zadnji številki našega časopisa 
je v naslovu prispevka tov. Ježov- 
nika prišlo do neljube pomote. 
Nepravilno "Pohod po Kamniških 

planinah"
Pravilno "Pohod po Šaleških 

planinah”

Avtorju se opravičujemo.

UREDNIŠTVO



Kadrovske
spremembe
Prišli:
1. Vidmajer Vera, 22. 1. 1982, NK, 

kadrovsko-splošna služba
2. Tominšek Romana, 1. 2. 1982, 

VŠI, kadrovsko-splošna služba
3. Erjavec Vinko, 2. 2. 1982, VŠI, 

kadrovsko-splošna služba
4. Črepanj Marjan, 1. 3. 1982, SSI, 

računovodska služba
5. Antolinc Roman, 16. 3. 1982, 

NK, strugama

Odšli:
1. Kuserbanj Dušan, 13. 2. 1982, 

KV, strugama
2. Šuler Jožefa, 12. 2. 1982, NK, 

kadrovsko-splošna služba
3. Selič Cvetka, 26. 2. 1982, NK, 

strugama
4. Kokolj Martin, 11. 3. 1982, KV, 

predorna peč
5. Godler Zorka, 12. 3. 1982, VŠI, 

kadrovsko-splošna služba
6. Ferčec Cirila, 11. 3. 1982, NK, 

loščilnica
7. Vajdec Ana, 18. 3. 1982, NK, 

loščilnica
8. Hirschberger Emil, 24. 3. 1982, 

PK, livarna

Obvestilo
Novoletno križanko so pravilno 
rešili in bili srečni izžrebanci nas
lednji člani kolektiva:
1. nagrada — vaza, Part Jera
2. nagrada — servis vino, Muzlo- 

vič Milica
3. nagrada — garnit. CK, Kač Iva

Izdaja: Keramična industrija Liboje. 
Ureja: odbor za informacije. Odgovorni 
urednik: Marija Oblak. Izhaja štirikrat 
letno. Telefon 063/737-120. Tisk: REK 
DO Tiskarna Titovo Velenje. Naklada 
800 izvodov.

Slovo od Marije Verdnik

Težko in žalostno je slovo od 
vsakega upokojenega sodelavca 
ali sodelavke posebno od najsta
rejših, kot je bila Marija Verd ni ko
va. Skoraj polovico svojega življe
nja je delala in ustvarjala vse to, 
kar danes imamo. Koliko naporov 
in fizičnega dela so morali opravi
ti, če so hoteli dobiti minimalne 
osebne dohodke. Niso poznali 
strojev in tekočih trakov, ampak je 
bilo potrebno vse ročno obdelati. 
Tudi toplih malic in osemurnega 
delavnika niso poznali, tedanji 
lastniki tovarne niso drugo videli 
kot svojo korist in kapital, ki se 
jim je nabiral s pomočjo žuljavih 
rok delavcev.

Leta 1923, ko je prišla v Liboje, se 
je zaposlila pri predornih pečeh, 
kjer je bilo trdo in naporno delo. 
Mlada, zdrava in polna delovnega 
elana je vse napore kot 24 letno 
dekle z veseljem premagovala.

Med delavci so bili tudi taki, ki so 
se naveličali izkoriščanja zato so 
se najpogumnejši potihoma pri
pravljali, da se postavijo po robu 
kapitalistu leta 1929. Ker je bila 
naša delavka tiha, mirna in skrom
na, se je raje odločila ter zapustila 
kolektiv. Iz libojske tovarne je šla v 
drugo podjetje, v Novo Celje. Tudi 
v tem podjetju ni imela sreče, 
namreč kmalu po njenem prihodu 
je prišlo podjetje v stečaj in tako je 
ostala brez dela. Ni bila vajena 
brezdelja ter živeti na tuj račun, 
zato ji ni preostalo drugega, kot da 
je 1940. leta stopila med libojske 
keramike. Sprejeli so jo med razvr- 
ščevalke keramike, med katerimi je 
bila vse do leta 1954, ko je odšla v 
zasluženi pokoj.

Lahko bi še pri teh letih uživala 
svoj zasluženi pokoj med svojimi 
najdražjimi. Sosedje in znanci so 
dokazali, da so jo spoštovali in 
cenili, saj jih je dne 7. 12. 1981 ob 
zadnjem slovesu na pokopališču v 
Grižah bilo zelo veliko. Vsem do
mačim izrekamo člani kolektiva 
Keramične industrije Liboje iskre
no sožalje.

Tone Mlinarič

17



Prvomajska nagradna križanka Rešitve oddajte do 20. 5. 1982


